
Sprawozdanie
międzysesyjne od 20 lipca 2013 do 9 października 2013 roku.

Okres sprawozdawczy poświęcony był  realizacji  zadań bieżących i 

zleconych, a także uchwał Rady Gminy i Zarządzeń Wójta.

Na sesji  w dniu 19 lipca 2013 roku podjęto sześc uchwał,  z  których 

jedna  nie  została  wdrożona  do  realizacji,  a  dotyczy  zbycia  części 

nieruchomości,  będącej  drogą,  ponieważ  Wojewoda  Warmińsko-

Mazurski  zaskarżył  ją  do  WSA.  Pozostałe  uchwały  są  w  trakcie 

realizacji.

W międzyczasie 26 lipca odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Gminy, 

na  której  podjęto  dwie  uchwały.  Sesja  była  poświęcona  omówieniu 

potrzeb finansowych dla zadania „Modernizacja oczyszczalni ścieków w 

miejscowości  Kuce,  na  które  to  gmina  otrzymała  dofinansowanie  z 

Urzędu  Marszałkowskiego.  Modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w 

Kucach   potrzebna jest  od  kilku  lat,  zwłaszcza,  że  przez  cały  okres 

eksploatacji  wykonywane  są  tylko  doraźne  remonty.  Stan  techniczny 

obiektu był przedstawiony na początku tej kadencji. Mając zapewnienie 

o  dofinansowaniu  zadania,  Rada  Gminy  podjęła  decyzję  o 

wprowadzeniu tego zadania do planu inwestycyjnego i budżetu gminy 

na rok 2013. Wartość zadania została skalkulowana na kwotę 389.233 

zł., w tym dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, kwota 240.141 

zł.  Zadanie  będzie  realizował  Zakład  Gospodarki  Komunalnej. 

Wnioskujemy, aby termin realizacji zadania przesunąć na 2014 rok.

W omawianym okresie wydałam 16 Zarządzenie, które dotyczyły:



– zmian w budżecie gminy na 2013 rok,

– zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół im. 

J.Pawła II w Janowcu Kościelnym, dla którego organem prowadzącym 

jest Gmina,

– przedstawienia  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy 

Janowiec Kościelnym za I półrocze 2013 roku,

– powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 

Janowcu Kościelnym, dla którego organem prowadzącym jest gmina,

– powołania komisji przetargowej,

– określenia liczby uczniów , którym została udzielona pomoc w formie 

dofinansowania podręczników,

– powołania komisji do oznakowania kodami kreskowymi wyposażenia i 

sprzętu komputerowego w Urzędzie Gminy,

– wprowadzenia  Instrukcji  gospodarowania  majątkiem  trwałym  w 

Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,

– ustalenia Regulaminu gminnego konkursu w dniu Gminnego Święta 

Pieczonego Ziemniaka – Święta Plonów,

– wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości do programu „Ocalić od 

Zapomnienia – Dziedzictwo Kulturowe Gminy Janowiec Kościelny.

W  okresie  objętym  sprawozdaniem  miały  miejsca  następujące 

wydarzenia:

1) Był  to  czas,  w  którym  pracownicy  korzystali  z  urlopów 

wypoczynkowych, ja również. Mimo okresu urlopowego zadania gminy 

były realizowane.

31 lipca został rozstrzygnięty konkurs na dyrektora Zespołu Szkół im. 

Jana Pawła II w Janowcu Kościelnym. Do konkursu przystąpiło trzech 



kandydatów.  Komisja  wybrała  Panią  Mariannę  Zakrzewską  – 

nauczyciela  Zespołu  Szkół,  jako  kandydata  na  dyrektora.  Następnie 

Zarządzeniem  z  dnia  30  sierpnia   powierzyłam  Pani  mgr  Mariannie 

Zakrzewskiej stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 

Janowcu Kościelnym. Nowa Pani Dyrektor objęła obowiązki z dniem 1 

września br.

2) 4 sierpnia  odbył się Festyn Integracyjny „SMOLANIADA”. Inicjatorem 

było  Stowarzyszenie  na  rzecz  rozwoju  wsi  Smolany-Żardawy  „Pod 

Gajem”.  W  trakcie  Festynu  dokonano  uroczystego  poświęcenia  i 

oddania do użytku terenu rekreacyjnego wraz z dwiema altankami, które 

mieszkańcy  chcą  przekształcić  w  przyszłości  na  świetlicę  wiejską. 

Zadanie  rozpoczęto  w  2012  roku  i  wspólnym  wysiłkiem  Gminy, 

Stowarzyszenia  i  Mieszkańców,  cel  jest  realizowany.  Na  organizację 

Festynu Stowarzyszenie przy pomocy Urzędu  Gminy pozyskało środki 

finansowe  z  programu  „Działaj  Lokalnie”.  Było  to  piękne  spotkanie 

integracyjne.  Godna naśladowania  jest  aktywność  mieszkańców tego 

sołectwa, za którą serdecznie dziękujemy Pani Prezes Stowarzyszenia, 

Panom Radnemu i Sołtysowi oraz  wszystkim mieszkańcom, którzy Ich 

wspierają.

3) 7  sierpnia  Lokalna Grupa Działania „Brama Mazurskiej  Krainy”  w 

Nidzicy poinformowała nas, że na dzień 30 czerwca br. Gmina Janowiec 

Kościelny zajmuje drugie miejsce w powiecie nidzickim i wśród 14 gmin 

z  LGD pod względem złożonych wniosków.  Gmina nasza złożyła  45 

wniosków w LGD na kwotę 2 508 920 zł, z czego podpisano umowy na 

16 wniosków w kwocie 858 576 zł.,  a zrefundowano 12 wniosków w 

kwocie 464 566 zł. Wyprzedza nas tylko gmina Nidzica.



4) W miesiącu sierpniu wykonano łatanie dziur w drogach o nawierzchni 

bitumicznej,  na  odcinkach:  droga  wewnętrzna  na  Osiedlu,  droga  do 

Janowiec-Jastrząbki.  Starostwo  Powiatowe  też  połatało  dziury  na 

drogach  powiatowych,  a  położonych  w  gminie  Janowiec  Kościelny. 

Koszt  naprawy dróg gminnych wyniósł  31.810,06 zł.  Prace wykonało 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Usług Sprzętowo-Transportowych 

w Nidzicy.

5) 8  sierpnia  Środowiskowy  Dom   Samopomocy  złożył  wniosek  o 

wsparcie finansowe przeznaczone na rozwój Ośrodka, tj. na utworzenie 

bazy  dla  30-u  nowych  miejsc  w  pobycie  dziennym  oraz  spełnienie 

warunków standaryzacji.

Decyzją z dnia 25.08.2013r Wojewoda Warmiński przyznał dotację na 

ten cel w kwocie 500 000 zł. . Wiemy, że prace zostały już rozpoczęte. 

Dziękujemy Kierownictwu za zaangażowanie w rozwój  Ośrodka, który 

funkcjonuje  w naszej gminie i dla naszych mieszkańców.

6) Przez cały okres wakacji SOKSiR w Janowcu Kościelnym prowadził 

zajęcia dla dzieci.  W ramach projektu „Aktywnie i  twórczo spędzamy 

razem czas – zajęcia eudkacyjno- sportowo-kulturalne na terenie gminy 

Janowiec  Kościelny”,  który  opracował  Urząd  Gminy,  SOKSiR 

organizował wyjazdy na basen ( 2 po 20-ro dzieci), do kina ( 2 wyjazdy 

po 20-ro dzieci) oraz zajęcia rekreacyjne w terenie, tj. Na placach zabaw 

i  terenach  rekreacyjnych  w  sołectwach.  W  17-u  wsiach  odbyły  się 

imprezy  dla  dzieci,  aby   zagospodarować  im  wolny  czas  w  okresie 

wakacji. Było tez pieczenie kiełbasek i grillowanie. Łącznie w zabawach 

plenerowych wzięło udział 455 dzieci.



Dzieci mogły też brać udział w zajęciach plastycznych i edukacyjnych, 

które prowadził SOKSiR w bibliotece i w swoim obiekcie.

Odbył  się  też  turniej  szóstek  piłkarskich   o  puchar  Wójta.  Na  brak 

atrakcji  i  radości  w okresie wakacji  w tym roku na pewno dzieci  nie 

mogą narzekać,  za co dziękuję pracownikom i  stażystom z SOKSiR, 

oraz pracownikom Urzędu Gminy, dzięki którym  pozyskaliśmy środki 

finansowe na ten cel w ramach PROW na lata 2007-2013.

Również  pracownicy  GOPS  uczestniczyli  w  organizacji  letniego 

wypoczynku dla dzieci i młodzieży, dokonując rekrutacji na wypoczynek 

oraz monitorując wyjazdy i powroty z kolonii. GOPS  organizował wyjazd 

i  powrót  z  kolonii  sfinansowanych  przez   Warmińsko-Mazurskie 

Kuratorium Oświaty, z którego skorzystało 24 osoby. Sześcioro uczniów 

wyjechało na wypoczynek zorganizowany przez Ks. Proboszcza naszej 

parafii. GOPS  współuczestniczył w rekrutacji uczestników na wszystkie 

formy wypoczynku, za co dziękuję wszystkim pracownikom tej jednostki.

7) Od 10 sierpnia obiekt kompleksu Sportowego „Orlik 2012” w Janowcu 

Kościelnym  został  udostępniony  do  użytku.  Mimo  okresu  wakacji 

nauczyciele  wychowania  fizycznego   ze  Szkoły  Podstawowej  w 

Waśniewie-Grabowie   i  Zespołu  Szkół  w  Janowcu  Kościelnym  oraz 

pracownicy SOKSiR  prowadzili codziennie zajęcia na tym obiekcie.

Uroczyste i oficjalne otwarcie obiektu nastąpiło 15 września w trakcie 

Gminnego  Święta  Pieczonego  Ziemniaka.  Obiekt  w  zarząd  otrzymał 

Zespół Szkół i jest jego administratorem. Od poniedziałku do piątku w 

godzinach od 8.oo – 16oo obiekt  służy uczniom. Natomiast  od godz. 

16oo i w dni wolne od zajęć wykorzystywany jest przez zorganizowane 

grupy. Opiekę również sprawują w tym czasie Państwo nauczyciele WF, 

pracownik  SOKSiR  d/s  sportu  i  trenerzy.  Dziękuję  wszystkim 



prowadzącym zajęcia na Orliku  za nieodpłatne świadczenie pracy, za 

zaangażowanie i zrozumienie potrzeb gminy.

8) Na  podkreślenie  zasługuje  fakt,  że  sposobem  gospodarczym  przy 

ogromnym zaangażowaniu Sponsorów wykonano prace wykończeniowe 

w połowie  budynku   szatni,  która  ze  względu  na  obniżenie  wartości 

zadania  nie  została  objęta  specyfikacją  przy  ogłoszeniu  drugiego 

przetargu. Wspólnymi siłami Gminy i Sponsorów, których wymieniłam w 

trakcie oddania obiektu, w trzech pomieszczeniach, wykonano sufity i 

ich  ocieplenie,położono  posadzki,   wymalowano  pomieszczenia  , 

urządzono szatnię i pokój trenera. 

Również  został  położony  chodnik  z  kostki  brukowej  (192mb) 

prowadzący do obiektu, a stało się to przy ogromnym zaangażowaniu 8-

rga  radnych  Rady Gminy  i  bezrobotnych  zatrudnionych  przez  Urząd 

Gminy.

Za tę ogromną pracę, przekazane materiały  i wyposażenie, serdecznie 

dziękuję Radnym, Sponsorom i Pracownikom  Samorządowym.

9) 12  sierpnia  zakończono  i  odebrano  pomieszczenia  mieszkalne  po 

remoncie  byłej  weterynarii  w  Kucach.  Powstały  dwa  odrębne  lokale 

mieszkalne z wspólną kotłownią. Dziś nieruchomość jest już ogrodzona. 

Remont i budowę ogrodzenia wykonał Zakład Gospodarki Komunalnej . 

Koszt  wykonanych  prac  to  kwota  51.595,45  zł.  .Dwie  Rodziny 

P.Lamparskich z Napierk mieszkają od  13 sierpnia  br., Zniknął więc 

problem  zagrożenia  życia  dla  rodzin  ,  które  mieszkały  w  budynku 

grożącym  w  każdej  chwili  zawaleniu.  Niepokojące  są  informacje  o 

innych rodzinach, które nie mają własnego mieszkania. Nie mieszkają 

one w budynkach komunalnych, tylko wynajmują prywatnie, jednak są 



mieszkańcami  gminy.

10) W  okresie  sprawozdawczym  sposobem  gospodarczym  przez 

bezrobotnych  zatrudnionych  w  ramach  robót  publicznych,  położono 

chodnik na odcinku 360 mb.,  na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu 

Kościelnym. Płytki wykorzystaliśmy z rozbiórki chodników przy drodze 

powiatowej. Ułożony nowy chodnik  zapewne ułatwi życie mieszkańcom, 

a  także  pozytywnie  wpłynie  na  estetykę  wsi.  Poprawi  też 

bezpieczeństwo dla osób korzystających z chodnika.

11) Wymieniono też posadzki z płytek PCV na wykładzinę rulowaną 

PCF z cokolikiem  w pomieszczeniach Ośrodka Zdrowia . W ten sposób 

zostaną zrealizowane  nakazy w formie decyzji Powiatowego Inspektora 

Sanitarno-Epidemiologicznego w Nidzicy.  Położona wykładzina jest  w 

szczególności  zalecana  w  pomieszczeniach  służby  zdrowia.  Koszt 

zadania – 11.200 zł.

12) 14 sierpnia rozpoczęto prace przy rekultywacji  wysypiska śmieci 

Majki-Zagroby.  Zadanie  realizowane  jest  przez  Ekologiczny  Związek 

Gmin  „Działdowszczyzna”  w  ramach  Regionalnego  Programu 

Operacyjnego „Warmia i Mazury”.

Koszt  zadania 129.300,00 zł.,  Prace mają być zakończone do końca 

października br. 

13) 19 sierpnia Prezes Nidzickiej Fundacji Rozwoju „NIDA” prowadził 

w naszym Urzędzie  szkolenie nt.  Utworzenia Spółdzielni  socjalnych, 

zachęcając  bezrobotnych  do  zakładania  małych  i  średnich 

przedsiębiorstw,  na  co  w  najbliższym  okresie  będzie  możliwość 



pozyskania znacznego dofinansowania.

14) 20 sierpnia w ramach eksperymentu wynajęta została równiarka z 

prywatnej  Firmy,  która   wykonała  prace  na  drodze  Kołaki-Lesniki. 

Niestety stan drogi po równaniu nie przyniósł oczekiwanych rezultatów i 

odmówiliśmy  dalszą  realizację  zadania.  Jest  poważny  problem,  aby 

otrzymać  równiarkę,  która  wykona  prawidłowo  zlecone  zadania. 

Prawdopodobnie  w  najbliższy  poniedziałek  pozyskamy  oczekiwany 

sprzęt.

15) W  okresie sprawozdawczym na nasze zlecenie Przedsiębiorstwo 

Robót  Drogowych  i  Usług  Sprzętowo-Transportowych   w  Nidzicy 

rozkruszyło 360 ton gruzu, który od lat był gromadzony na działce obok 

Domu Strażaka. W ten sposób został pozyskany bardzo dobry materiał 

drogowy.  Został  on  rozłożony  na  drodze  Janowiec  Kościelny-

Szczepkowo-Skrody,  w  miejscach  gdzie  droga   była  w  najgorszym 

stanie  technicznym.  Materiał  rozplantowano  równiarką  i  utwardzono 

wałem. W naszej ocenie stan drogi uległ znacznej poprawie i stanowi 

też  dobry podkład pod budowę w przyszłości  drogi  asfaltowej.  Koszt 

tego przedsięwzięcia  to 20.387 zł.

16) 26  sierpnia  nauczyciel  Zespołu  szkół  w  Janowcu  Kościelnym 

uzyskał  awans  nauczyciela  mianowanego.  Uroczyste  wręczenie  aktu 

nadania  stopnia  awansu  zawodowego  odbyło  się   dla  Pani  Judyty 

Wrzeszczyńskiej, w siedzibie gminy.

17) 30  sierpnia  Powiatowy  Zarząd  Dróg  w  Nidzicy  przystąpił  do 

bieżącego  utrwalenia  nawierzchni  powiatowej  drogi  asfaltowej  przez 



miejscowość Zaborowo na odcinku 950 mb. Koszt zadania 146,134,82 

zł w tym gmina współfinansowała jego realizację w 50%, tj. 73.067,41 zł.

18) 1  września  po  raz  pierwszy  w  Gminie  obchodzono  uroczyście 

Dzień Weterana, na który zaproszono najstarszych mieszkańców gminy. 

Dzień  obchodów  rozpoczęto  Mszą  Świętą  w  intencji  Ludzi,  którzy 

walczyli na wszystkich frontach Europy za jej wolność. Następnie odbyło 

się  wspólne  spotkanie   w  świetlicy  wiejskiej,  gdzie  przy  herbacie 

uczestnicy  spotkania  przenieśli  się  do  czasu  okrutnej  wojny.  Były 

refleksje,  wspomnienia,  patriotyczne  pieśni,  wiersze.  Nie  zabrakło 

występów  artystycznych  młodzieży  przygotowanej  przez  SOKSiR  i 

Zespół Pobożanie.  Na spotkanie przybyli licznie mieszkańcy Gminy  i 

goście,  co  potwierdziło  potrzebę  organizowania  takich  spotkań, 

zwłaszcza, że grono bezpośrednich uczestników okresu wojny z roku na 

rok  się  zawęża.  Była  to  piękna lekcja  historii  i  patriotyzmu,  w  której 

udział wzięli też nauczyciele historii, dyrektorzy szkół i uczniowie.

19) 2  września  uczestniczyłam  w  rozpoczęciu  Nowego  Roku 

Szkolnego  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę.  Nowy  rok 

rozpoczęto bez większych zmian organizacyjnych, które dotyczyły tylko 

zmian  kadrowych.  Zmienił  się  przewoźnik  uczniów.  Przetarg  na 

transport uczniów do szkół w nowym roku szkolnym wygrała Firma Pana 

Szpejny z Nidzicy. Opiekunkami uczniów w trakcie transportu są Panie z 

terenu naszej Gminy.

20) 9  września  uczestniczyłam  w  spotkaniu   Wójtów  z 
Wiceministrem Pracy i Polityki Społecznej oraz Wiceministrem 
Skarbu  Państwa.   Zostały  nam  przekazane  informacje  o 
środkach finansowych planowanych po 2013 roku. Najwięcej 



środków  będzie  na  rozwój  gospodarki,  na  małe  i  większe 
przedsiębiorstwa,  szczególnie  w  zakresie  ekonomii  wody, 
żywności wysokiej  jakości,  drewna i  meblarstwa. Planowane 
są  środki  na  turystykę,  rekreację,  na  odnawialne  źródła 
energii.  Mówiono też  o  systemie  budowy dróg lokalnych,  w 
szczególności  środki  będą  na  te,  które  biegną  przez  lasy. 
Mówiono  też  o  wielkiej  rewolucji  w  zakresie  organizacji 
pomocy społecznej.

21) 16 września zostały sprzedane dwie działki  w Janowcu 
Kościelnym  w trybie przetargu publicznego;
- jedna o pow. 55 m kw za 2 982 zł,
- druga o pow. 210M kw za 12 430 zł.
Nabywcą jest Pani Aldona Szczepkowska. Dodam, że wartość 
działek ustalona przez rzeczoznawcę została  podwyższona o 
50%,  zgodnie  z  opiniami  Komisji  Rady  Gminy  (  była 
propozycja 30% i 50%). 

22) 17 września  uczestniczyłam w posiedzeniu Powiatowej 
Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  w  trakcie 
którego  omówiono   zadania  gmin  w  obliczu  pojawienia  się 
ognisk  afrykańskiego  pomoru  świń  na  Białorusi  i  w  Rosji. 
Zwrócono  uwagę samorządom gminnym na fakt,  ze część 
hydrantów p.poż.,  ma  słabą wydajność lub w ogóle nie są 
sprawne.  Polecono systematyczne  kontrole  w tym zakresie. 
Zadaniem  gminy  jest  zapewnienie  wody  w  czasie  pożaru, 
zatem  konieczne  są  przeglądy  hydrantów  w  zakresie 
sprawności,  ale  także  dostępności  do  nich  i  właściwego 
oznakowania.

23) 15 września uroczyście jak każdego roku świętowaliśmy 
w naszej  gminie – Gminne Święto Pieczonego Ziemniaka – 
Święto Plonów 2013. Uroczystość rozpoczęła się korowodem 
dożynkowym, a następnie Mszą Świętą,  Celebrowaną przez 
ks.  Proboszcza  Jacka  Lubińskiego,  w  intencji  wszystkich 
rolników , mieszkańców gminy i gości.
Dopisała  nam  pogoda  i  goście.  Obecnych  było  czterech 
Posłów  na  Sejm  RP  i  liczna  grupa  zacnych  gości, 
mieszkańców gminy naszej i gmin sąsiednich. Bardzo licznie 



przybyli rolnicy ze swoim rodzinami, dla których organizowane 
jest  to  święto,  aby  złożyć   podziękowanie  za  trud  i  pracę, 
dzięki której  trafia chleb na nasze stoły.
Starostami  tegorocznego  święta  byli:  Pani  Mirosława 
Zakrzewska  – rolniczka z Nowej Wsi Wielkiej i Pan Krzysztof 
Tański  – rolnik z Miecznikowo-Kołaki. 
Gminne  Święto  uświetnili  swoją  obecnością  i  pięknymi 
wieńcami  dożynkowymi przedstawiciele pięciu  sołectw: Nowa 
Wieś Dmochy (I), Szczepkowo Borowe (II), Smolany-Żardawy 
(III),  Zaborowo  i  Szczepkowo-  Iwany,  które   otrzymały 
wyróżnienia.

Następnie  osiem  sołectw  zorganizowało   piękne  stoiska  z 
produktami  przygotowanymi  przez  mieszkańców.  Są  to 
Sołectwa:  Smolany-Żardawy  (I),  Janowiec  Kościelny   (II), 
Szczepkowo  Borowe   (III)  oraz  sołectwa:  Połcie  Młode, 
Pokrzywnica Wielka, Nowa Wieś Wielka, Nowa Wieś Dmochy i 
Połcie Stare, które  otrzymały wyróżnienia.
Wszystkie sołectwa otrzymały nagrody pieniężne ufundowane 
z  budżetu  gminy  i  przez  sponsorów.  Nagrody  zostaną 
przeznaczone  na  zakupy,  które  będą  służyły  mieszkańcom 
sołectwa  jako  wyposażenie  świetlic,  terenów  rekreacyjnych, 
itp.
Sześć sołectw przygotowało  reprezentację  mieszkańców dla 
turnieju  sołectw. Sołectwa rywalizowały ze sobą w różnych 
dyscyplinach,  co  przyciągnęło  ogromne  zainteresowanie 
uczestników imprezy. W Turnieju sołectw najlepszym okazało 
się  sołectwo  Janowiec  Kościelny,  następnie  Zaborowo, 
Szczepkowo Borowe, Smolany-Żardawy, Nowa Wieś Wielka i 
Nowa Wieś Dmochy.  Wszystkie sołectwa otrzymały nagrody 
ufundowane  przez  gminę,  sponsorów  i  SOKSiR.  W  trakcie 
uroczystości były też inne konkursy, np. na najlepszą potrawę 
ziemniaczaną.

W  trakcie  uroczystości  oddany  został   do  użytku  nowy 
kompleks  boisk  sportowych,  na  którym  nie  zabrakło  słów 
uznania  i  gratulacji  od  gości.  Pięknie  prezentowali  się 
uczniowie naszych szkół w strojach sportowych o Sportowcy 
LKS „ORZEŁ”.



Święto przebiegało w bardzo uroczystej  i  wyjątkowo miłej 
atmosferze.  Zaproszone  zespoły  bawiły  uczestników  do 
późnych  godzin,  zostawiając  jak  najlepsze  wrażenia 
artystyczne.

Państwu Radnym, Sołtysom i wszystkim mieszkańcom, którzy 
zaangażowali  się  w  przygotowanie  wieńców,  stoisk  i 
reprezentacji serdecznie dziękuję.

Słowa  podziękowania   kieruję  też  do  dyrektorów  szkół, 
kierowników  i  pracowników  jednostek  samorządowych, 
zakładów pracy i przedsiębiorców, którzy przygotowali piękne 
stoiska,  promujące  ich  dorobek,  a  zarazem  uświetniające 
uroczystość dożynkową.

        Proszę  Państwa,  przygotowanie  tej  imprezy  to 
wielodniowa  praca  zespołu  ludzi  –  pracowników  SOKSiR, 
Urzędu Gminy, Zakładu Gospodarki  Komunalnej i  szkół.  Nie 
byłoby tak pięknego święta, gdyby nie Państwo Radni, Sołtysi, 
Mieszkańcy  poszczególnych  sołectw,  gdyby  też  nie  nasi 
Sponsorzy,  którzy  na  przygotowanie  Święta  wpłacili  kwotę 
19.160  zł.,  i  przekazali  bardzo  liczną  grupę  żywych  i 
atrakcyjnych fantów na  zabawę w żywą loterię.

Wszystkim jeszcze raz serdecznie dziękuję i uważam przebieg 
tego święta, jako wspólny sukces, sukces pracy zespołowej.

24) 21  września  z  inicjatywy  mieszkańców  miejscowości 
Zaborowo  odbyło  się  uroczyste  otwarcie  świetlicy  wiejskiej. 
Tego  dnia  mieszkańcy  dziękowali  także  za  remont  drogi 
powiatowej. Obiekt byłej zlewni mleka został zaadaptowany na 
świetlice dzięki dofinansowaniu z PROW w ramach działania 
„Odnowa   i  rozwój  wsi”  które  pozyskała  gmina  Janowiec 
Kościelny.  Nowa  nawierzchnia  drogi  asfaltowej  została 
wykonana  ze  środków   Starostwa  Powiatowego  i  Gminy. 
Mieszkańcy Zaborowa na czele z Panią Radną i Panią Sołtys 
zorganizowali uroczyste otwarcie świetlicy i oddanie do użytku 
nowej  drogi  przez  wieś.  W  spotkaniu  na  zaproszenie 



Mieszkańców  udział  wziął  Z-ca  Dyrektora  Departamentu 
Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  i  Rolnictwa  –  Pan  Ryszard 
Cecot z Urzędu Marszałkowskiego, a także Starosta Nidzicki, 
Dyrektor PZD w Nidzicy, Wójt i  przedstawiciele Rady Gminy 
oraz jednostek samorządowych. 
Było  to  piękne  spotkanie  integracyjne,  którym  mieszkańcy 
podziękowali  wszystkim,  dzięki  którym  pozyskano 
dofinansowanie i zrealizowano dwa duże zadania. Serdecznie 
dziękuję  za  ten  piękny  gest  Pani  Radnej  i  Pani  Sołtys. 
Wszystkim mieszkańcom Sołectwa Zaborowo. Przygotowane 
spotkanie zasługuje na największe słowa uznania. Mogłoby się 
odbyć przy nim największe i najbogatsze wesele. Nie zabrakło 
też tortu w kształcie i barwach świetlicy wiejskiej. Serdeczne 
gratulacje.

25) W niedzielę 22 września br. naszą gminę na Dożynkach 
Wojewódzkich  w  Olsztynie  reprezentowało  sołectwo  Nowa 
Wieś  Dmochy,  już  po  raz  drugi.  Mieszkańcy  sołectwa  z 
udziałem Pani Radnej i  Pana Sołtysa, w pięknych strojach i 
wiankach  ze  zbóż,  niezwykle  okazale  prezentowali  się  w 
korowodzie  dożynkowym,  promując  gminę  Janowiec 
Kościelny.  Przedstawiciele  sołectwa  byli  wspierani  przez 
Zespół muzyczny z udziałem Pani Judyty Wrzeszczyńskiej i jej 
męża oraz Wójta. 

26) W  omawianym  okresie  złożyliśmy  wniosek  o 
dofinansowanie z Programu Przebudowy Dróg Lokalnych dla 
drogi  gminnej  w Nowej  Wsi  Wielkiej.  Wartość zadania  203 
tyś.zł. 

27) W miesiącu  wrześniu przenieśliśmy Centrum Kształcenia 
Na Odległość Na  Wsiach ze świetlicy wiejskiej  w Janowcu 
Kościelnym do pomieszczeń piwnicznych w Domu Strażaka, 
czyli do byłej pracowni komputerowej dla szkół. Zmiana lokalu 
jest  podyktowana  oszczędnościami  z  tytułu  ogrzewania. 
Świetlica  ogrzewana  jest  olejem opałowym,  który  jest  teraz 
bardzo drogi. Koszt ogrzewania był wysoki a pomieszczenia w 
Domu Strażaka i tak są  ogrzewane z kotłowni komunalnej. Na 
piętrze w tym obiekcie  przygotowane zostało pomieszczenie 



na  Punkt  Doradztwa  Zawodowego,  na  co  pozyskaliśmy 
dofinansowanie z Fundacji, która taki punkt prowadzi.

28) Udało się też uporządkować teren przy Domu Strażaka, 
na  którym  przez   wiele  lat  gromadzono  kamienie,  płytki  i 
krawężniki  z  rozbiórki  chodników.  Gruz  został  rozkruszony i 
wbudowany  na  drodze,  a  teren  wyrównano.  Wcześniej 
wynajęty sprzęt wyrównał boisko treningowe, a po usunięciu 
gruzu teren, własnym sprzętem nieodpłatnie zagospodarował 
Pan Wojciech Szypulski, za co serdecznie dziękuję.

29) W okresie sprawozdawczym na nasz wniosek do Prezesa 
KRUS - OSP w Nowej Wsi Wielkiej  otrzymała torbę sanitarną. 
Następnie otrzymaliśmy też dofinansowanie w kwocie 4 tyś.zł. 
na zakup trzech ubrań specjalnych w ramach „ Wzmocnienia 
potencjału  technicznego  służb  ratowniczych  OSP  z  terenu 
Gminy  Janowiec  Kościelny.  Całkowity  koszt  ubrań  5.550  zł. 
Ponadto został zakupiony sprzęt hydrauliczny dla ratownictwa 
drogowego dla OSP Janowiec Kościelny za kwotę 50 tyś. zł, 
na  które   otrzymaliśmy  dofinansowanie  z  Komendy 
Wojewódzkiej PSP w Olsztynie, w kwocie 50 tys.zł.

30) W  omawianym  okresie  zebrano  40  ton  eternitu  i 
zutylizowano  ,  w  tym eternit  z  obiektu  świetlicy  wiejskiej  w 
Szczepkowie Borowym. Zadanie otrzymało dofinansowanie w 
kwocie  13 225 zł z WFOŚ i GW w Olsztynie.

31) W miesiącu wrześniu zostały sprzedane trzy samochody 
strażackie, wycofane już z udziału w akcjach p.poż., za kwotę 
8.150 zł., w tym jeden to „Żuk” i dwa „STAR”.

32)28  września  uczestniczyłam  wspólnie  z  Panią  Sekretarz  w 
spotkaniu  integracyjnym,  połączonym  z  turniejem  gry  w 
bilarda,  które  odbyło  się  w  świetlicy  wiejskiej  w  Nowej  Wsi 
Dmochy. 
Środki  finansowe  pozyskała  grupa  nieformalna,  na  czele  z 
Panią radną i Panem sołtysem,  z Programu Działaj Lokalnie. 
Osobowości  prawnej  udzieliło  Stowarzyszenie  na  Rzecz 
Ekorozwoju Wsi w Szczepkowie Borowym i  Trójmieście.  To 



dobry przykład swego rodzaju partnerstwa.
Z Programu Działaj Lokalnie  pozyskano 1500,00 zł, a udział 
finansowy  w  kwocie  200,00  zł  zapewniła   Gminna  Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która w ten sposób 
dofinansowała  zakup  stołu  bilardowego.  Oprócz 
wspomnianego  turnieju  przygotowano,  we  współpracy  z 
Samorządowym Ośrodkiem Sportu i Kultury, ciekawe i twórcze 
zajęcia dla dzieci. Mieszkańcy okazali  się również mistrzami 
kulinarnymi. Przygotowano smakowite ciasta i potrawy, a tort 
w kształcie stołu bilardowego mógłby inaugurować największe 
turnieje międzynarodowe. Serdecznie gratulujemy.

33) Tego typu spotkania są ważnym elementem budowania 
więzi,  które  przekładają się potem na tworzenie wspólnych 
inicjatyw na rzecz dobra wspólnego.    

34) 1  października  została  podpisana  umowa  z  Urzędem 
Marszałkowskim  na  dofinansowanie   modernizacji 
Oczyszczalni  ścieków w Kucach w kwocie 240 141 zł,  przy 
całkowitej wartości zadania  389 233 zł. Tego dnia podpisano 
również  umowę o dofinansowaniu  zrealizowanych już imprez: 
Seminarium  historyczne,  Festiwal  Piosenki  Religijnej  i 
Palinocki. Koszt zadania 14 965 zł, a dofinansowanie Urzędu 
Marszałkowskiego 11.364 zł. Udział własny gminy to podatek 
VAT.

35) 1  października  Stowarzyszenie  Ziemi  Janowieckiej 
podpisało  umowę  z  Urzędem  Marszałkowskim  na 
dofinansowanie  zadania  dot.  Zagospodarowania  terenu 
rekreacyjnego przy świetlicy wiejskiej. Dofinansowanie 12 995 
zł., bez udziału finansowego gminy.

36) 3  października  zakończono  weryfikację  wniosku  o 
płatność i  wydano zlecenie płatności  na kwotę 122 269 zł., 
przez  Urząd  Marszałkowski  dla  wniosku  w  ramach  PROW, 
działanie  „Odnowa  i  rozwój  wsi”,  a  dotyczącego  adaptacji 
zlewni  mleka  na  świetlicę  wiejską  w  Zaborowie  i  remontu 
świetlicy w Nowej Wsi Wielkiej. Koszt całkowity zadania to 185 
919,00 zł,



37) W okresie sprawozdawczym przystąpiliśmy do programu 
MSIT  pn.  „  Umiem  pływać”  aby  w  ten  sposób  pozyskać 
dofinansowanie na naukę pływania dla uczniów trzeciej klasy 
szkół podstawowych. Zgłosiliśmy dwie grupy po 15 osób  (max 
takie  mogą  być  i  tylko  uczniowie  III  kl.  Zajęcia  będą 
prowadzone przez wykwalifikowanych instruktorów i trenerów 
na krytych pływalniach , przez co najmniej 20 godz. 1-2 razy w 
tygodniu.   Program  będzie  realizowany  od  1  marca  do  15 
grudnia.  Koszt  uczestnictwa  w  programie  dla  jednej  grupy 
wynosi  5.150  zł.  (  transport  ,  instruktorzy,  bilety, 
ubezpieczenia), z czego gmina pokrywa 1.700 zł. Ze względu 
na odległy transport proponujemy wyjazd na 2 godziny, przy 
pełnej opłacie za występ na basen, przez ucznia.

38) Jesteśmy  też  po  kontroli  Urzędu  Marszałkowskiego   i 
WFOŚIGW  w  Olsztynie  zadania  „budowa  systemu 
oczyszczania ścieków w Safronce”.  Otrzymaliśmy informację 
o przekazaniu dofinansowania w kwocie 707 100 zł., z Urzędu 
Marszałkowskiego.  Udział  własny Gminy stanowi  kwota 605 
900 , którą pokrywa pożyczka z WFOŚIGW.

39) W  ostatnim  okresie  zajmujemy  się  przygotowaniem 
dokumentacji  w/s  wydania  decyzji  środowiskowej  dla 
elektrowni fotowoltanicznej w Zabłociu Kanigowskim dla  8 600 
stanowisk  solarowych  i   wydania  decyzji  o  warunkach 
zabudowy  dla takich elektrowni w miejscowościach: Zaskórki, 
Piotrkowo i Miecznikowo-Kołaki.

40) Ukazała  się  informacja  o  wynikach  wyboru  wniosków 
złożonych  do  Lokalnej  Grupy  Działania  „Brama  Mazurskiej 
Krainy”  ,  z  której  wynika,  że  spośród  złożonych  trzech 
wniosków nie zakwalifikowały się dwa.  Pozytywnie oceniony 
został wniosek  „ Tradycyjne potrawy szansą rozwoju turystyki 
regionalnej – aktywizacja mieszkańców poprzez wyposażenie 
świetlic wiejskich. Nie zakwalifikował się kolejny raz składany 
wniosek na zakup tablic informacyjnych do sołectw. 
Wniosek złożony przez LKS „Orzeł” nie zakwalifikował się, jak 
również  wniosek  SOKSiR  nie  otrzymał  dofinansowania  na 



wypoczynek letni.

Mimo okresu urlopowego, nie było przerw w realizacji zadań gminy. 
Ja skupiłam się tylko na tych najważniejszych w mojej ocenie, ale 
było zapewne też wiele innych czynności i problemów.

Wójta
Bożena Grochala 


